



## Pharaohs' Village

Cairo-Islamic Tourism

The Pharaohs' life is one of the ancient mysteries which always demand a solution. Many tried but it is still mysterious. One of them is Dr. Hassan Rajab who reinvented the art of papyrus. His great love for the pharaohs' life led him to create the Pharaohs' Village. It is an island in the Nile about five miles south of the capital. In this historic place visitors move across a floating theater where about 70 actors re-inact ancient Egyptian life (papyrus making, sculpture, house-building etc). There is also a model of Tutankhamen grave yard with its treasures.

Dr. Abdul-Salam Hassan Rajab built 10 museums, four of which deal with medicine and embalming, pyramid building, art and beliefs and boats, in ancient times.

Four museums are dedicated to other periods: Cleopatra, Coptic, Islamic and Napoleonic. There are two more museums for former presidents Abdul-Nassir and Sadat. Soon there will be one for Mohammad Ali and his family. The village is a great place for children because it has a leisure and art centre where they can learn pottery, papyrus boat building and handcrafts. Visitors can also take a Nile cruise on a boat which has room for 80. There are tasty meals on the banks of the Nile. It is also possible to visit Dr. Hassan Rajab's Institute which presents the history of papyrus and a large collection of pharaohs paintings on papyrus.

The aim of the village is educational and it provides valuable information about ancient Egypt and its civilization. Readers of Islamic Tourism magazine will receive a ten percent discount.

For more information visit:

3 El-Bahr Al-Aazam St., Giza, Egypt

Tel: 00202-5718675/6/7

Fax: 00202-5689266

Website: www.pharaonicvillage.com

E-mail: pharaonic@pharaonicvillage.com

## القرية الفرعونية

القاهرة - السياحة الإسلامية

الحياة الفرعونية هي من أقدم الألغاز التي تبحث عن حلّ إلى الآن، ومن ضمن هؤلاء الذين حاولوا كان الدكتور حسن رجب الذي وصلت به محاولاته إلى إعادة اكتشاف فن صناعة البردي. ولجبه الشدّيد لحياة الفراعنة أقام أهم صرح سياحي في مصر وهو القرية الفرعونية. وهي عبارة عن قرية من عصر الفراعنة تقع وسط جزيرة في النيل تبعد حوالي 5 أميال جنوب العاصمة. وفي هذا المكان التاريخي يقوم الزائر بالتنقل عن طريق مدرج عائش، حيث يقوم حوالي 70 ممثل وممثلة بعرض مشاهد للحياة المصرية القديمة (صناعة البردي، النحت، بناء المنازل وغيرها). مع وجود نموذج طبق الأصل لمقبرة توت عنخ آمون بما تحتويه من كنوز.

بالإضافة إلى ذلك فقد قام الدكتور عبد السلام حسن رجب بعمل عشرة متاحف يرتبط أربعة منها بحفنة التاريخ المصري القديم (الطب والتحنيط، بناء الأهرامات، الفنون والعقائد، المراكب المصرية القديمة) وأربعة أخرى مرتبطة بحفنة زمنية أخرى في التاريخ المصري، وهي: متحف كليوباترا، المتحف القبطي، المتحف الإسلامي، ومتحف نابليون. وهناك متحفان آخران عن الرئيسين الراحلين جمال عبد الناصر وأنور السادات، وقريباً متحف محمد علي والعائلة المالكة. وتعتبر القرية مكاناً رائعاً للأطفال، حيث يوجد بها ملاهي ترفيهية. كما يوجد مركز الفنون حيث يستطيع الأطفال تعلم كيفية صناعة الفخار، ومراكب البردي وبعض المشغولات اليدوية الأخرى. إلى جانب ذلك يستطيع الزائر القيام برحلة نيلية ممتعة باليخت نفرتاري والذي يسع 80 فرداً. كما يقدم مطعم الملك توت وجبات شهية على جنبات النيل. وهناك أيضاً معهد الدكتور حسن رجب الذي يعرض تاريخ البردي في مصر، ويعرض مجموعة واسعة من الرسومات الفرعونية الملونة على البردي.

هدف القرية الفرعونية في الوقت الحاضر هو نشر خبرة تعليمية مفيدة عن حضارة مصر القديمة وأمجادها. هذا وتعطي القرية الفرعونية خصماً قدره 10% لقراء مجلة السياحة الإسلامية عند زيارتهم لها.

العنوان: 3 شارع البحر الأعظم - الجيزة - جمهورية مصر العربية

ت: 00202 \_ 5718675/6/7

فاكس: 00202 \_ 5689266

Website: www.pharaonicvillage.com

E-mail: pharaonic@pharaonicvillage.com